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Nyomtatott és online sajtó 
 

     

      

Iohannisszal találkozik Bukarestben Orbán Viktor  
2024. április 2. – Krónika, maszol.ro, erdon.ro 

Több más európai politikus társaságában Bukarestbe utazik szerdán Orbán Viktor magyar 

miniszterelnök. A G4Media és a Digi 24 hivatalos forrásokra hivatkozva arról írt: Klaus 

Iohannis államfő szerdán a Cotroceni-palotában fogadja Charles Michelt, az Európai Tanács 

elnökét, valamint Orbán Viktor magyar, Alexander De Croo belga és Andrej Plenković horvát 

miniszterelnökt. Iohannis elnök hivatalos vacsorát ad a négy külföldi méltóságnak. A 

találkozóra a Charles Michel által elindított stratégiai menetrend keretében kerül sor, és a 

következő intézményi ciklus uniós prioritásait érinti. Ez az első alkalom, hogy ilyen formátumú 

találkozót szerveznek Magyarország, Belgium és Horvátország, valamint az Európai Tanács 

vezetőjének részvételével. Az Európai Tanács honlapja szerint az uniós vezetők ötévente 

állapodnak meg az EU jövőbeli politikai prioritásairól, meghatározva ezzel az EU stratégiai 

menetrendjét. Az Európai Tanács elnöke által meghatározott közös erőfeszítésről van szó, 

amelynek során a vezetők közösen vitatják meg és hozzák meg a döntéseket. 

 

Szijjártó Péter: az ukrán elnöki hivatal vezetőjével áttekintettük a kárpátaljai 

magyar közösség helyzetét 
2024. április 2. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, origo.hu, HVG.hu, 

Index.hu, Demokrata, Mandiner, KISZo.net, Kárpátalja.ma 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter kedden újra telefonon egyeztetett Andrij 

Jermakkal, az ukrán elnöki hivatal vezetőjével - számolt be a közösségi oldalán róla maga a 

magyar tárcavezető. A megbeszélés keretében áttekintették a kárpátaljai magyar nemzeti 

közösség jogainak helyzetét. Szijjártó Péter azt írta, az ungvári találkozójukon elhatározott 

közös munka folyamatban van, az akkor létrehozott közös munkacsoport újabb online 

tárgyalására csütörtökön kerül sor, amelyen reményei szerint előrehaladást tudnak elérni. 

Beszámolt arról is: áttekintették az ukrán-magyar határon zajló infrastrukturális fejlesztéseket. 

"Megállapítottuk, hogy azok jó ütemben haladnak ugyan, de határozottan szükséges a 

felgyorsításuk a rendkívül hosszú várakozási idők miatt kialakult méltatlan helyzetek 

felszámolása érdekében" - tette hozzá. Szijjártó Péter közösségi oldalán az is olvasható: szerdán 

megbeszélést folytat Dmitro Kuleba ukrán külügyminiszterrel a NATO külügyminiszteri 

tanácsülés keretében. 
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https://kronikaonline.ro/belfold/iohannisszal-talalkozik-bukarestben-orban-viktor
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/04/02/szijjarto-peter-az-ukran-elnoki-hivatal-vezetojevel-attekintettuk-a-karpataljai-magyar-kozosseg-helyzetet
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/04/02/szijjarto-peter-az-ukran-elnoki-hivatal-vezetojevel-attekintettuk-a-karpataljai-magyar-kozosseg-helyzetet
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Nagyváradhoz hasonlóan koalíciós listát javasol Marosvásárhelyen is az EMSZ az 

RMDSZ-nek  
2024. április 2. – Krónika, szekelyhon.ro 

Nagyváradhoz hasonlóan koalíciós listát javasol Marosvásárhelyen is az Erdélyi Magyar 

Szövetség (EMSZ) az RMDSZ-nek – jelentette be keddi sajtótájékoztatóján Kali István, az 

EMSZ helyi szervezetének elnöke. A kisebbik magyar párt sajtószolgálata által a Krónikához 

eljuttatott közlemény szerint az EMSZ – a két alakulat közötti országos megállapodásával 

összhangban és annak kiteljesítéseként – szerdára tárgyalásra hívta az RMDSZ 

marosvásárhelyi képviselőit. Az EMSZ emlékeztet, a Zakariás Zoltán pártelnök és Kelemen 

Hunor RMDSZ-elnök által aláírt országos megállapodás demokratikus értékként rögzíti a 

politikai pluralizmus gondolatát, valamint lehetőséget biztosít az RMDSZ és az EMSZ közötti 

helyi koalíciós megállapodások megkötésére. „Ugyanezen megállapodás rögzíti, hogy 

Marosvásárhelyen és Szatmárnémetiben, valamint Maros és Szatmár megyékben az RMDSZ 

polgármester- és megyei tanácselnök-jelöltjeit támogatjuk. Ennek értelmében az EMSZ ezeken 

a helyeken nem indít önálló polgármester- és megyei tanácselnök-jelölteket, a koalíciós listák 

kialakítását azonban szorgalmazzuk. Meghívtuk az RMDSZ képviselőit, hogy a holnapi nap 

folyamán közösen döntsünk az országos megállapodásban lehetőségként kínált koalíciós lista 

megvalósításáról” – mondta Kali István.  

 

Nem lesz PSD-PNL összefogás a magyar többségű településeken? 
2024. április 2. – maszol.ro 

A Szociáldemokrata Párt (PSD) és a Nemzeti Liberális Párt (PNL) június 10-e után dönt majd 

egy esetleges politikai szövetség létrehozásáról a parlamenti választásokra - közölte kedden 

Marcel Ciolacu miniszterelnök. Ciolacut arról kérdezték a PSD országos politikai tanácsának 

ülése után, hogy ha a PSD és a PNL választási szövetségre lép a júniusi választások után, ez 

együtt járna-e a közös államfőjelölt indításával is, tekintve, hogy egyes liberális politikusok 

szerint Nicolae Ciucă pártelnöknek nagy esélye van a győzelemre. Az Agerpres beszámolója 

szerint a PSD elnöke azt válaszolta, ezzel a döntéssel megvárják a június 9-ei helyhatósági és 

európai parlamenti választások eredményeit. Azt is elmondta, hogy a magyar többségű 

településeken a PSD és a PNL már nevesítette jelöltjeit a helyhatósági választásokra, de közös 

jelöltindításról nem született döntés. 

 

Megakadályozta volna az AUR, hogy magyar könyveket is beszerezhessenek a 

könyvtárak 
2024. április 2. – maszol.ro 

Megakadályozná az AUR, hogy a könyvtárak magyar könyveket is beszerezzenek – hívta fel a 

figyelmet Cseke Attila, az RMDSZ szenátusi frakcióvezetője. A felsőház kedden tárgyalt és 

fogadott el egy törvényjavaslatot, amely a könyvtárak működését szabályozó hatályos 

jogszabályon módosít. Az AUR azt kezdeményezte a törvényjavaslat kapcsán, töröljék a 

hatályos törvényből azt a cikkelyt, amely lehetővé teszi, hogy ott, ahol magyar emberek élnek, 
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https://maszol.ro/belfold/Nem-lesz-PSD-PNL-osszefogas-a-magyar-tobbsegu-telepuleseken
https://maszol.ro/belfold/Megakadalyozta-volna-az-AUR-hogy-magyar-konyveket-is-beszerezhessenek-a-konyvtarak
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a könyvtárak magyar könyveket is beszerezzenek, és az olvasók rendelkezésére bocsássák 

azokat. „A magyar nyelvhez, a magyar könyvhöz minden romániai magyarnak joga van, 

senkinek nem engedjük meg, hogy a magyar közösséget támadja, hogy ezt a jogot elvegyék 

tőlünk” – idézi Cseke Attilát az RMDSZ közleménye. 

 

Az üzleti szférából érkezett az RMDSZ polgármesterjelöltje 
2024. április 2. – Nyugati Jelen 

Március 23-án, az RMDSZ Arad megyei szervezetének székházában megtartották Arad megyei 

jogú város tanácsos jelöltjeinek rangsoroló küldöttgyűlését, melyen elfogadták és jóváhagyták 

Veres Attila indulását a június 9-i helyhatósági választásokon mint az RMDSZ aradi 

polgármesterjelöltje. A küldöttek a képviselőtestületi jelölteket is rangsorolták a gyűlésen, ahol 

a következő személyek nyújtották be jelentkezésüket: Veres Attila, Horváth Júlia, Derzsi Csaba, 

Gerőcs Attila, Détári Attila, Román Pál. Március 26-án az RMDSZ Arad Megyei Szervezetének 

küldöttgyűlésén (MKT) bizalmi szavazással megerősítették Péró Tamás megyei ügyvezető 

elnök jelöltségét a megyei tanácselnöki tisztségre. 

                      
,,Magyar vagyok és úgy tervezem, hogy az is maradok!'' Ezért jó és fontos a 

magyar iskola 
2024. április 2. – Ma7.sk 

Hakszer Loreta, a meliorat.io fejlesztőközpont pszichológusta elmondta, miért fontos 

kapcsolatban maradnunk anyanyelvünkkel: “A megfelelő iskolaválasztás meghatározó a 

gyermek életében és a határon túli magyar szülők arról is döntenek, hogy anyanyelvi 

oktatásban szeretnék- e részesíteni gyermekeiket. Fontosnak tartom megemlíteni, hogy az 

anyanyelv elsajátítása nem ér véget azzal, hogy a gyerek megtanul beszélni. Az anyanyelv 

elsajátításának vannak ugyanis kritikus periódusai, amiket kapcsolatba hozhatunk a biológiai 

érési folyamatokkal.”. Ezen kritikus időszakok egyike a 6- 7 éves kor, amikor a gyermek belép 

az iskolába. 

 

Sokan ellátogattak az idei Palóc húsvétra 
2024. április 2. – Ma7.sk 

Húsvéthétfőn immár tizenhetedik alkalommal nyitotta meg kapuit a Palóc húsvét című 

rendezvény a füleki várban. A Füleki Városi Művelődési Központ szervezőként idén is gazdag 

programmal várta az érdeklődőket. A palóc hagyományokat elsősorban a helyi kézművesek, 

valamint a fellépő csoportok mutatták be. A program a palócok kultúrájáról, hagyományáról, 

népművészetéről szól, tehát a színpadon szinte mindenki vagy Palócföld szülöttje, vagy a 

palócföldi kultúrával nagyon szoros kapcsolatot ápol. A Palóc húsvét olyan kulturális 

rendezvény, amely a hagyományok átörökítéséről és közvetítéséről szól. 
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https://www.nyugatijelen.com/jelenido/az-uzleti-szferabol-erkezett-az-rmdsz-polgarmesterjeloltje
https://ma7.sk/video/kommentar-nelkul/magyar-vagyok-es-ugy-tervezem-hogy-az-maradok-ezert-jo-es-fontos-a-magyar
https://ma7.sk/video/kommentar-nelkul/magyar-vagyok-es-ugy-tervezem-hogy-az-maradok-ezert-jo-es-fontos-a-magyar
https://ma7.sk/tajaink/sokan-ellatogattak-az-idei-paloc-husvetra
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A Smer-SD nyerte volna a parlamenti választást márciusban 
2024. április 2. – Ma7.sk 

Ha március második felében parlamenti választás lett volna, a Smer-SD nyer a szavazatok 

21,6%-ával. Második lenne a Progresívne Slovensko (PS) 20,2%-kal, harmadik a Hlas-SD 

16,3%-kal – derült ki az Ipsos ügynökség felméréséből. Negyedik lenne az SaS 6,7%-kal, majd 

a KDH következne (6,2%). A Republika 5%-os eredményt érne el. Kimaradna a parlamentből 

a Magyar Szövetség (4,6%) , az SNS (4,1%), a Demokrati (3,8%) és a Sme rodina (3%) is. 

 

Sikerrel zárult a felvételi vizsga: 8 új taggal bővült a Felföldi Dalia Iskola közössége 
2024. április 2. – Felvidék.ma 

A Felföldi Dalia Iskola tagjai Kopecsni Gábor vezetésével a magyar nemzeti harcművészeten 

keresztül élik meg magyarságukat a mindennapokban. Hét fő tudásterületből, azaz ‘‘rovásból‘‘ 

áll az iskola tananyaga: szablya, íj, fokos, bot, karikás ostor, hajítófegyverek és a magyar népi 

birkózások. Központjuk Gömörpéterfalán található, emellett vannak csapatok Komáromban, 

Paláston, Rozsnyón, Léván, Füleken, Almágyban és Magyarországon Cserépfalun is. Idén 

minden felvételiző sikeresen felvételt nyert az iskolához. 

 

Ismét Rimaszombatban járt az MCC Felvidék 
2024. április 2. – Felvidék.ma 

Az MCC Press gondozásában megjelent tanulmánykötet, az Egy jobb világért – 110 éves a 

magyar cserkészet című kiadványt mutatták be a rimaszombati Csillagházban. Rimaszombat 

nem csak a magyar cserkészmozgalom XX. század eleji születésében játszott kiemelkedő 

szerepet. A rendszerváltoztatás után az elsők között éppen itt jött létre magyar 

cserkészszervezet a Felvidéken – emlékezett vissza a mozgalom kezdeteire Gaál Lajos geológus, 

a rimaszombati cserkészélet egyik újjászervezője. A Szlovákiai Magyar Cserkésszövetség 

elnöke, Eke Máté személyes tapasztalatain keresztül világított rá, a mai fiatalok életére 

mekkora hatással lehet egy olyan, gyökereiben, hitében és értékeiben biztos közösség, mint a 

magyar cserkészeké. 

 

FELMÉRÉS: Pellegrini és Korčok fej fej mellett az elnökválasztás hajrájában 
2024. április 2. – Új Szó, Körkép.sk 

A Focus közvélemény-kutató ügynökségnek a Markíza számára készített legfrissebb 

felmérését, amely szerint a megkérdezettek 50,8 százaléka Pellegrinit, 49,2 százaléka pedig 

Korčokot támogatná az elnökválasztás második fordulójában. Ezt követően a Markíza által 

szervezett vitában Korčok szerint hogy Robert Fico (Smer) miniszterelnök korábbi kijelentése, 

miszerint bizonyos kérdésekben Budapest mögé áll be nem szuverén külpolitika. Egyben 

felidézte, hogy a Smer-kormányok a szlovákiai magyarokkal szemben több atrocitást is 

elkövettek. Pellegrini ezzel kapcsolatban arra utalt, hogy a Magyar Szövetség elnökével, Forró 

Krisztiánnal, aki a támogatásáról biztosította, ezeket az ügyeket is átbeszélte. Hozzátette, 

Orbán Viktor (Fidesz) magyar miniszterelnökkel baráti viszonya van. 
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https://felvidek.ma/2024/04/a-smer-sd-nyerte-volna-a-parlamenti-valasztast-marciusban/
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https://ujszo.com/kozelet/eles-vita-pellegrini-es-korcok-kozott-az-elnokvalasztas-hajrajaban
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Megkezdődött a Pozsonyi Kifli 2024-es tematikus sétasorozata 
2024. április 2. – Bumm.sk 

A főváros történelmével és többnyelvű hagyományaival foglalkozó Pozsonyi Kifli Polgári 

Társulás áprilisi kezdettel idén is megindította népszerű, magyar nyelvű tematikus 

sétasorozatát. A szervezők ezúttal is változatos és tartalmas programokat kínálnak 

mindazoknak, akik Pozsony utcáit és rejtett zugait bejárva többet szeretnének megtudni annak 

elfeledett vagy kevésbé ismert múltjáról. A legelső sétára április 6-án kerül sor. Brogyányi 

Mihály idegenvezető Húsvét alkalmából a pozsonyi kálváriára és annak környékére kalauzolja 

el az érdeklődőket. Május 5-én Hornyák István idegenvezető és újságíró tart honismereti 

városnézést Pozsony középkori védművei címen. 

 

A korábbi, Ódor-féle hivatalnokkormány tagjai Korčokot támogatják az 

államfőválasztás 2. fordulójában 
2024. április 2. – Körkép.sk 

A korábbi, Ódor Ľudovít vezette hivatalnokkormány tagjai és miniszterei Ivan Korčokot 

támogatják az államfőválasztás második fordulójában. Egyúttal felszólították a polgárokat, 

hogy jöjjenek el szavazni és szavazzanak Korčokra. Közös közleményükben leszögezték, hogy 

bár mindkét jelölt támogatja Szlovákia NATO- és EU-tagságát, szerintük Peter Pellegrini 

felelős mindazokért a negatív lépésekért, amelyek ma az országban zajlanak. Példaként a 

Büntetőtörvénykönyv módosítását, az RTVS feletti állami uralom megszerzését, Fico szerintük 

veszélyes viszonyulását az ukrajnai háborúhoz említették. Szerintük, mivel Pellegrini eddig 

semmilyen módon nem határolódott el Robert Ficotól, megválasztása esetén a jelenlegi 

kormánynak nem lenne ellensúlya. 

 

Gyimesi felmosta a padlót a KDH elnökével. Majerský képtelen volt 

megindokolni, miért támogatják a szivárványos Korčokot 
2024. április 2. – Körkép.sk 

A Kereszténydemokrata Mozgalom (KDH) eddig viszonylag világos, jobboldali, konzervatív, 

keresztény álláspontot képviselt a szlovák politikában. Hasonlóan ahhoz, mint amit az egykori 

MKP is képviselt. Azaz, védte az életet a fogantatástól kezdődően, támogatta a családokat, 

ellenezte a melegjogok ésszerűtlen kiterjesztését az élet minden területére. Az államfőválasztás 

kapcsán azonban a Milan Majerský vezette KDH furcsa mód mégis szivárványos fordulatot 

vett. Beállt Ivan Korčok mögé, aki a szélsőségesen liberális nézeteket valló evangélikus 

papnővel, Anna Polckovával találkozott, akinek véleménye szerint „Jézus ma akár melegként 

is jöhetnek közénk”. Gyimesi a szemére vetette Majerskýnak, a párt vezetőjének, hogy Korčok 

támogatásával ezeket a nézeteket is támogatják. 
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https://www.bumm.sk/regio/2024/04/02/megkezdodott-a-pozsonyi-kifli-2024-es-tematikus-setasorozata
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A Rákóczi Szövetség elnökét fogadta dr. Pásztor Bálint 
2024. április 2. – PannonRTV 

Csáky Csongort, a Rákóczi Szövetség elnökét és munkatársait fogadta ma Szabadkán a VMSZ 

elnöke. Dr. Pásztor Bálint közösségi oldalán azt írta, mindenkire partnerként tekintenek, aki a 

szülőföldön boldogulás biztosítása érdekében dolgozik. A VMSZ elnöke hozzátette, a további 

együttműködésről és egyéb közös ügyekről tárgyaltak a Rákóczi Szövetség tagjaival. 

 

Háromból két kérdésben tudtak megegyezni a parlamenti pártok 
2024. április 2. – PannonRTV 

Nem sikerült teljes egészében megegyezniük a parlamenti pártoknak a választásokkal 

kapcsolatos kérdésekről. A parlamenti kollégiumot Ana Brnabić hívta össze, hogy 

megtárgyalják az EBESZ Demokratikus Intézmények és Emberi Jogok Hivatalának javaslatait, 

amelyek a választási körülmények javítására vonatkoznak. Az ellenzék három feltételt szabott 

a kormánypártok számára, ebből kettőben meg is tudtak egyezni. Ezek alapján a választói 

névjegyzék felülvizsgálatát és ellenőrzését egy független testület végezné, valamint a közmédia 

minden politikai szereplő számára elérhetővé válna a következő időszakban. A harmadik pont, 

amiben nem tudtak megegyezni, arra vonatkozott, hogy az ellenzék azt kérte, hogy a 

helyhatósági választásokat Belgrádban és szerbia összes településén ugyanabban az időben, 

vagyis június másodikán tartsák. 

 

Fél évvel hamarabb befejeződhet a Budapest--Belgrád-vasútvonal építése 
2024. április 2. – Vajma.info 

A vg.hu arról tudósított, hogy a magyar és a szerb főváros közötti vonal magyarországi oldalán 

lévő szakaszának építése fél évvel hamarabb befejeződhet. Az utóbbi hat hónap munkálatai 

olyan ütemben haladtak, hogy az eredetileg 2026 nyarára tervezett átadás már az adott év 

február-márciusában megtörténhet, de az sem kizárható, hogy már 2025 végére befejeződik a 

vonal felújítása. Aleksandar Vučić szerb elnök korábban megerősítette, hogy Szerbia 2024 

végére elkészül a 180 kilométeres, Belgrád és Szabadka közti részével. Bízunk benne, hogy 

magyar barátaink 2025 végéig vagy 2026 február–márciusára végeznek a magyar oldalon” – 

tette hozzá. A 150-es vasútvonal elkészülte azt jelentené, hogy 2 óra 40 perc alatt lehetne 

megtenni a Budapest-Belgrád távolságot vonattal, azonban a beruházás elsődleges jelentősége 

nem a személyszállítás, hanem a cargo üzletág lesz. 

 

Figyelmeztető sztrájk lesz a Vajdasági Rádió és Televízióban 
2024. április 2. – Vajma.info 

Egyórás figyelmeztető sztrájkot tartanak csütörtökön a Vajdasági Rádió és Televízió (RTV) 

munkatársai a tartományi közszolgálat média épülete előtt, közölte ma honlapján a Danas. 

Tekintettel arra, hogy a közszférában az RTV az egyetlen olyan vállalat, ahol az elmúlt három 

évben nem emeltek az alapbéren, a sztrájkkal azt követelik, hogy írják alá a béremelésről szóló 

kollektív szerződést, valamint hogy hozzák meg a munkaszervezésről és szisztematizációról 
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szóló új szabályzatot. A sztrájkolókhoz annak a három szakszervezetnek a képviselői fognak 

szólni, akik közösen szervezték meg ezt a figyelmeztető megmozdulást. 

 

Szükség van a vajdasági munkaerőre Magyarországon 
2024. április 2. – PannonRTV 

Több száz vajdasági magyar dolgozik Szegeden és környékén, és számuk egyre csak nő. A 

munkavállalók szinte minden ágazatban jelen vannak. Dolgoznak építkezéseken az 

élelmiszeripari vállalatokban, de akár adminisztrációs munkakörben, a mezőgazdaságban és 

az egészségügyben is nagy számban találni vajdaságiakat. A legtöbben Magyarkanizsáról és 

Horgosról származnak, de nem ritka, hogy Topolyáról és Kishegyesről is inkább 

Magyarországon keresnek munkalehetőséget, közben pedig életvitelszerűen Szerbiában élnek. 

A következő időszakban hatalmas beruházások valósulnak meg Szegeden, ami a vajdasági 

magyar közösségnek is előnyére válhat, mivel számos új munkahelyet tud majd biztosítani a 

cég. A világ legnagyobb elektromosautó-gyártó vállalata, a kínai BYD ugyanis Szegeden építi 

fel az első európai autógyárát. A több milliárd euró értékű, technológiaváltást is hozó 

beruházásnak köszönhetően munkahelyek ezrei jöhetnek létre. 

 

Minden kézimunkázó nyertes 
2024. április 2. – Magyarszo.rs 

Hétfőn tartották meg az LII. Nemzetközi Kézimunka- és Gyűjteménykiállítást, vagyis a MIRK 

ünnepi zárórendezvényét. A közönség csütörtöktől vasárnapig tekinthette meg a nagyszámú 

kiállított tárgyat, a zentagunarasi Október 18-a Általános Iskolában. A záróünnepség a helyi 

színházteremben volt, ahol ünnepi beszédet mondott Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti 

Tanács elnöke és Fekecs József, a zentagunarasi helyi közösség tanácsának elnöke, a helyi 

szervező Csipkerózsa kézimunkacsoport nevében pedig Baranyi Valéria, a csoport vezetője 

mondott néhány szót. Az alkalmi műsoron felléptek a Gracza János Színjátszó és Irodalmi 

Egyesület szakosztályai és a helyi általános iskola diákjai. 

                     
Hivatalos: csökkentették a sorkötelesek alsó korhatárát 
2024. április 2. – Kárpátalja.ma 

Ukrajnában 27-ről 25 évre csökkentették a sorkötelezettségi alsó korhatárt, a törvényt 

Volodimir Zelenszkij ukrán elnök április 2-án írta alá. Ukrajna Legfelsőbb Tanácsa már tavaly 

is támogatta a javaslatot – jegyzi meg az UNIAN. A törvény a kihirdetés utáni napon lép életbe. 

 

Jóváhagyták az új ukrán–román határátkelőhely megnyitását 
2024. április 2. – Kárpátalja.ma, KISzo.net 

Az ukrán és a román kormány is jóváhagyta az új ukrán–román határátkelőhely megnyitásáról 

szóló megállapodást. A hírt Miroszlav Bileckij, a Kárpátaljai Megyei Katonai Adminisztráció 
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helyettes vezetője osztotta meg április 2-án. Szavai szerint a Bila Cerkva–Máramarossziget 

határátkelőhely megnyitásának megállapodását fogadták el. Megjegyezte: ez egy nagyon fontos 

döntés, ami lehetőséget ad a határmenti infrastruktúra fejlesztésére. Kijelentette, hogy ez 

pozitívan hat az ukrán–román határ felett helyet kapó Tisza-híd építésére, valamint a 

kapcsolódó engedélyezési folyamatra is. 

 

Megérkezett Kárpátaljára az első közvetlen Prága - Csap vonatjárat 
2024. április 2. – Karpat.in.ua 

A napokban megérkezett Kárpátaljára az első közvetlen Prága – Csap vonatjárat. A szerelvény 

mindkét irányba naponta közlekedik majd. Csapról délután 17:35-kor indul, Prágából pedig 

21:52-kor. A jelenleg három vasúti kocsival közlekedő 134 férőhelyes szerelvény 120 utassal 

érkezett. A kocsik 80 fekvő és 54 ülőhellyel rendelkeznek. A jegy ára 19 eurónál kezdődik. Az 

utasok elmondták, hogy nagyon elégedettek vele: kényelmes, gyors és viszonylag olcsó. A 

Kárpátaljai Megyei Katonai Adminisztráció vezetője elmondta, hogy a nemzetközi vonatjárat 

nemcsak új lehetőség az ukránok számára, hanem a közúti ellenőrző pontok jelentős 

tehermentesítése is egyben. A RegioJet társaság Közép- és Kelet-Európa legnagyobb magán 

vasúti szállítója. Az utasszállító társaság tavaly kezdett együttműködni az Ukrán Állami Vasút 

Társasággal, többek között az Ukrajna és Európa közötti keskeny nyomtávú összeköttetésben. 

Jelenleg csak Csapig közlekedhetnek a vonatok, de a tervek szerint már idén bővíteni fogják az 

állomások listáját. 

 

Egyre pesszimistábbak az ukránok 
2024. április 2. – KárpátHír.com 

Az ukránok mindössze 25%-a gondolja úgy, hogy az ország helyzete jobbra fog fordulni. Az 

Ukrán Nemzeti Tudományos Akadémia Szociál- és Politikai Pszichológiai Intézetének az 

Ukrajnai Politikai Pszichológusok Szövetségével közösen végzett felmérés eredményei szerint 

az ukránok mindössze 25%-a gondolja úgy, hogy az ország helyzete jobbra fog változni. A 

felmérésből kiderült, hogy a válaszadók mindössze 25,4%-a számít arra, hogy az ország 

helyzete jobbra fog változni, a válaszadók 42,2%-a pedig úgy véli, hogy hamarosan vagy 

biztosan nem fog bekövetkezni a pozitív változás. Jelenleg a válaszadók 56,1%-a értékeli 

rossznak vagy nagyon rossznak az ukrajnai társadalmi-gazdasági és politikai helyzetet. 

Ugyanakkor csak 24,6% – teljesen normális vagy normális. 

 

A Tv21 Ungvár riportere, Debreceni Kamilla volt a népszerű Hazajáró műsor 

vendége 
2024. április 2. – Karpat.in.ua 

A TV21 Ungvár szerkesztő-riportere, Debreceni Kamilla volt a népszerű magyarországi 

túramagazin, a Hazajáró vendége. Kollégánk a műsorban mesélt a Kárpátaljai Hazajáró 

Egyletről, valamint a háború előtt forgatott, rendkívül népszerű Bakancslista című műsorról, 

illetve a jelenlegi helyzetről is. A műsorban most a szlovákiai Felső-Nyitravidékre látogattak el, 
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de rendhagyó módon nem két – hanem, Kamillával kiegészülve – három műsorvezető vezette 

a műsort. 

 
     

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. április 2. – Kossuth Rádió 

 

105 évvel ezelőtt a bevonuló román csapatok és félkatonai alakulatok Köröstárkányban 91 

magyar polgári lakost, Kisnyégerfalván 17 magyart lőttek le. A vérengzésnek a Fekete-Körös 

két partján álló településeken nők és gyermekek is áldozatul estek.  

Itt van a tavasz a megújulás időszaka. - Új vezetőt és rektorhelyettest választottak a kolozsvári 

Babeş–Bolyai Tudományegyetem Magyar Tagozatának élére, újabb két évre bizalmat szavaztak 

az aradi Alma Mater Alapítvány kuratóriumi elnökének és tisztújító közgyűlést tartottak 

Zentán a 73 délvidéki magyar gazdaszervezetet tömörítő Vajdasági Agráregyesületek 

Szövetségében is. 

 

1919 Nagyszombatján, illetve Húsvét első és másnapján a Köröstárkányba bevonuló román 

katonai és félkatonai alakulatok 91 civilt mészároltak le a Fekete Körös völgyi magyar 

településen, majd a falut kirabolták. Az áldozatok között voltak gyermekek és nők is.  A 

vérengzés után, a településen 204 gyerek maradt árván, akiket közösségi összefogással 

neveltek fel. 80 évig alig beszéltek a Köröstárkányban történt tragédiáról. Az emlékmű 

felállítását is csak 25 évvel ezelőtt kezdeményezték. Azóta azonban minden Nagypénteken ott 

tisztelegnek az áldozatok emléke előtt. Így volt ez idén is, amikor megemlékeztek a tárkányiak 

helytállásáról, a szülőföldhöz való ragaszkodásukról.  

 

Nemzetközi gazdaságtudományi konferenciát tartottak a beregszászi főiskolán, a Rákóczi-

napok programsorozatának részeként. A Digitális gazdaság és fenntartható fejlődés című 

konferencián a plenáris előadások után a résztvevők szekcióüléseken, három nyelven 

(magyarul, ukránul és angolul), jelenléti és online formában mutathatták be kutatási témáikat, 

mondhatták el tapasztalataikat. A beregszászi főiskola a kárpátaljai magyarság oktatási, 

szellemi és kulturális központja. A felsőoktatási intézmény a háborús időszakban is a helyi 

magyarok megmaradásának egyik alappillérre. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Új vezetőt és rektorhelyettest választottak a kolozsvári Babeş–Bolyai Tudományegyetem 

Magyar Tagozatának élére.  Soós Anna, az egyetem korábbi rektorhelyettese tizenkét évi 

munka után leköszönt a Magyar Tagozat éléről. A tagozat új vezetőjének dr. Markó Bálintot, 

míg új rektorhelyettesnek dr. Szász Leventét választották meg. A megválasztottaknak öt évük 

van terveik, programjuk megvalósítására.  

 

Újabb két évre Kranowszky-Nagy Andreát választották az aradi Alma Mater Alapítvány 

kuratóriuma elnökének a szervezet közgyűlésén. Az aradi magyar oktatás támogatására 1991-

ben létrehozott alapítvány jelenleg főleg a magyar iskolaközpont, a Csiky Gergely Főgimnázium 

háttérintézményeként működik, az utóbbi egy-másfél évtizedben hangsúlyosan a 

kollégiumban lakó diákok bentlakási körülményeinek javításán dolgozik. Emellett programok, 

tanulmányi kirándulások révén próbálja az új nemzedéket a magyar közösség felelős tagjaivá 

nevelni. A közgyűlésen a kuratórium tiszteletbeli tagjává választották Sándor Tivadar 

nyugalmazott arad-gáji római katolikus plébánost, aki mindig is szívügyének tekintette a 

magyar oktatás támogatását. 

 

Tisztújító közgyűlést tartott Zentán a 73 délvidéki magyar gazdaszervezetet tömörítő Vajdasági 

Agráregyesületek Szövetsége és ismét vezetőjévé választotta Nagy Miklós korábbi elnököt. 


